

တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢ ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်မၤကမၣ်ကွၢ်မ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်

နအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်ပတံထီၣ် ကွၢ်စုတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢ တၢ်လိာ်မၤတဖၣ်အဂီၢ် ခိဖျါလၢနတူၢ်ဘၣ်တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးကွၢ်မ့ၣ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအံၤတကျါဘၢတၢ်စုလိာ်ခိၣ်ခိၣ်တၢ်လိာ်မၤတဖၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်ပတံထီၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်. ကိးလိာ်တဲစိဆူ 651-201-7300 တက့ၢ်. လၢ Twin Cities ဟီၣ်ကဝီၤအချၢတဖၣ်အဂီၢ်ကိးလိာ်တဲစိဆူ- 888-622-8799 မ့တမ့ၢ် လဲၤဆူ OJP ပုၤယဲၤသန့- ojp.dps.mn.gov. TTY- 651-205-4827 တက့ၢ်.

နအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ တၢ်ပတံထီၣ် ဟၤကီၢ်တၢ်ကရၢကရိတဖၣ်လၢ ကတြီယၢ်ကမ့ၢ်အတၢ်န့ၣ်လီၤ မၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျါလၢ အဒုးန့ၣ်ပၢ်ဖျါထီၣ်နနီၢ် ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဒုးလူၤပိာ်မၤထွဲသဲစးတၢ်ဘျုးတၢ်ကရၢကရိကဆၢတဲာ်လၢမ့ၢ်တၢ်အံၤတၢ်မၤအိၣ်သ့ဧါလီၤ.

နအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်, ဝဲပုၤမ့ၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၣ်ဆူပုၤလၢအမၤကမၣ်တၢ်, ပုၤကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လၢ နကန့ၣ်လီၤပုၤယုာ်လၢတၢ်ဆိးထီၣ်တၢ်အကျိၤအကျဲ , ပုၤယုာ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်ယုထီၣ်စုအိၣ်လိး (စုလၢကွၢ်ဘျီဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ် လၢပုၤမၤကမၣ်တၢ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဆူပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ).

နမ့ၢ်တူၢ်ဘၣ်လၢတၢ်လုၢ်သ့ၣ်ခါပတၢ် နတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်, မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်တနၢ်ပၢ်နတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ပၢ်ဖျါထီၣ်အိၣ်ဖဲအံၤန့ၣ်ဆဲးကျိး ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်မၤကမၣ်ကွၢ်မ့ၣ်တၢ်တိတၢ်လိၤယုၣ်နံး (Crime Victim Justice Unit) ဝဲ 651-201-7310, 800-247-0390, မ့တမ့ၢ် cvju.ojp@state.mn.us တက့ၢ်.

တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်လၢပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်လၢဟံၣ်ပုၤယိၣ်ပုၤတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးအဂီၢ်

နယုထီၣ်စ့ၢ် မ့တမ့ၢ် ခိးထံၣ်ပိာ်ရီၤလၢကဆိးထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယးတၢ်မၤကမၣ်ကွၢ်မ့ၣ်သဲစးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်လဲၤဆူကွၢ်ဘျီ ဒီးဆိးထီၣ်တၢ်ပတံကွၢ်ကညးကွၢ်ဘျီ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကလုာ်လၢတၢ်ဒိသဒါဟံၣ်ပုၤယိၣ်ပုၤတၢ်မၤတရီၤတပါအဂီၢ်လီၤ. ကွၢ်ဘျီတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်ကပုၤယုာ်ဒီးတၢ်လၢလိာ်အံၤ-

- ကွၢ်ဘျီဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢတၢ်တြီပုၤမၤတရီၤတပါတၢ်လၢ တၢ်မၤတၢ်မၤတရီၤတပါတၢ်ဟူးတၢ်ဂၤလၢဆူမဲာ်ညါတဖၣ်အဂီၢ်,
- ကွၢ်ဘျီဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢတၢ်န့ၣ်လီၤပုၤမၤတရီၤတပါတၢ်လၢကဟးထီၣ်လၢနဟံၣ်ပုၤ,
- ကွၢ်ဘျီဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢအဒိသဒါ ပုၤမၤတရီၤတပါတၢ်န့ၣ်လီၤဆူနဟံၣ်ပုၤ (မ့တမ့ၢ် တၢ်လိာ်လၢအမၤအသးလၢနဟံၣ်ပုၤမၤဝးဝး), ကွၢ်, တၢ်မၤလိာ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလိာ်,
- ကွၢ်ဘျီဟ့ၣ်လီၤန့ၣ် မ့တမ့ၢ် မိာ်ပၢ်အကတၢ်လၢ ကကွၢ်ထွဲဘၣ်ဖိသ့ၣ်/ မ့တမ့ၢ် တၢ်လဲၤဟးအိၣ်သကိးဘၣ် နဖိဆဲး မ့တမ့ၢ် ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်, မ့တမ့ၢ်
- ကွၢ်ဘျီဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်တၢ်န့ၣ်လီၤဆူပုၤလၢအမၤကမၣ်တၢ် ဒ်သိးကဟ့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဆူန့ၣ် မ့တမ့ၢ် ဖိသ့ၣ်ဆဲး ဝဲပုၤလၢအမၤကမၣ် တၢ်မ့ၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဘျီအတၢ်ကလုာ်လၢကဘၣ်မၤဝဲန့ၣ်လီၤ.

နအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ တၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လဲ တၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်လိာ် သမၤတၢ်လိာ်ဘၢလိာ်ကွၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ထူးကွၢ် တၢ်ပတံတၢ်ကမၣ်လၢ တၢ်မၤကမၣ်ကွၢ်မ့ၣ်သဲစးတဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

လၢကမၤန့ၢ် တၢ်မၤစၢၤလၢ တၢ်ယုထီၣ်န့ၢ် ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်မၤစၢၤလၢ ကွၢ်ဘျီတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢ တၢ်ဒိသဒါ မ့တမ့ၢ် သဲစး တၢ်ကလုာ်တြီတၢ်လၢတၢ်မၤတံာ်တၢ်အဂီၢ်, ဆဲးကျိး-

Minnesota Day One လိာ်တဲစိကျိၤ (Crisis Line)- ကိးလိာ်တဲစိဆူ 866-223-1111 မ့တမ့ၢ် ဆုတၢ်ကစီၣ်ဝဲ 612-399-9995 တက့ၢ်. [စၢ်လိာ်ဖဲအံၤ](#) လၢပုၤယဲၤသန့အဂီၢ်တက့ၢ်.

တၢ်ယုထံၣ်န့ၣ်တၢ်မၤစၢ

လၢတၢ်ကထံၣ်န့ၣ်တၢ်မၤစၢအဂီၢ်, [စံၢ်လီၤဖဲအံၤ](#), မ့တမ့ၢ် ဆဲးကျိးန့ၣ်တၢ်ကဝီၤတၢ်ကရၢကရိလၢအဒုးလူၤပိၣ်မၤထွဲသဲးစးတၢ်ဘျၢတက့ၢ်.

တၢ်ပၤနီၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆိဘၣ်ယး တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢလၢ ဖၢကီၢ်လၢအဒုးလူၤပိၣ်မၤထွဲတၢ်ဘျၢသဲးစးအဂီၢ်

ဖၢကီၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢအဒုးလူၤပိၣ်မၤထွဲသဲးစးတၢ်ဘျၢတဖၣ် ကဘၣ်နီၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆိဘၣ်ယးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီး တၢ်အိၣ်ယၢတဖၣ်ဆူ ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်မၤကမၣ်ကိၣ်မ့ၣ်သဲးစးတၢ်ဆဲးကျိးအခိၣ်ထံးတဘျီန့ၣ်လီၤ. မံၣ်န့ၣ်စိထၣ် (Minnesota) တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢအကူၣ် [611A.02](#), subd. 2(b) လီၤ.

ဖၢကီၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢအဒုးလူၤပိၣ်မၤထွဲသဲးစးတၢ်ဘျၢတဖၣ် ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဆဲးကျိးအခိၣ်ထံးတဘျီ ဆူပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ် တၢ်လၢဟံၣ်ပုၤယီၤပုၤတၢ်မၤတရီၤတပၢတၢ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. မံၣ်န့ၣ်စိထၣ် (Minnesota) တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢအကူၣ် [629.341](#), subd. 3 လီၤ.